
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 10. listopadu 2021 

 

 

Přítomni: prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D., doc. PhDr. O. Čakrt, Ph.D., MUDr. A. Láznička,  

 prof. MUDr. R. Keil, Ph.D.; MUDr. P. Piťhová, Ph.D., prof.. MUDr. O. Hrušák, Ph.D., 

prof. MUDr. R. Škába, CSc., prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D., MUDr. M. Kynčl, Ph.D.,  

 prof. MUDr. J. Hort, Ph.D., MUDr. M. Trojánek, Ph.D., doc. MUDr. Š. Veselý, Ph.D., 

MUDr. J. Balko, MUDr. E. Fürstová, MUDr. V. Veselý, K. Angerová, C. A. Lehto,  

 M. Jirásek, M. Khoder, T. Jelínek, O. Ferra 

                

  

 Omluveni: prof. MUDr. J. Zámečník, Ph.D., M. Bartoníčková  

              
Hosté:  prof. MUDr. V. Komárek, CSc., Mgr. J. Šmejcká, J. Zamora, Ing. Mgr. T. Kůstková, 

 MUDr. M. Holcát, MBA, Mgr. P. Andreas, Ph.D. 

  

 

 

 

 

 PROGRAM 

 
 Zahájení a uvítání hostů 

 

 Volba skrutátorů a schválení programu 

 

 Kontrola zápisu ze zasedání dne 20. 10. 2021 

 

 Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

 Zprávy vedení fakulty 

 

 Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia pro rok 2022 

  

 Projednání možnosti zřízení věcného břemena pro UK v areálu na Plzeňské  

 

 Zprávy z komisí 

 

 Zprávy ze senátu UK 

 

 Různé 

 

 



 

 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

 

       Zahájil předseda AS 2. LF UK MUDr. M Trojánek, Ph.D.  

 

 

2)    Volba skrutátorů a schválení programu 

 

 Skrutátory byli určeni: prof. MUDr.  J. Zuna, Ph.D. a MUDr. A. Láznička 

 Program byl schválen tichým souhlasem. 

   

 

3)    Kontrola zápisu ze zasedání dne 20. 10. 2021 

 

       Předseda AS 2. LF UK MUDr. M. Trojánek, Ph.D. navrhl hlasovat o zápisu. 

            Zápis byl schválen tichým souhlasem. 

 

 

    4)     Informace předsednictva AS 2. LF UK 

 

 Předseda AS 2. LF UK MUDr. M. Trojánek, Ph.D. informoval o nadcházejících 

výběrových řízeních na částečné úvazky na Ústav lékařské mikrobiologie 2. LF UK a FNM, 

Ústav fyziologie 2. LF UK a Kliniku anesteziologie, resustitace a intenzivní medicíny 2. LF 

UK a FNM, kterých se účastní i zástupci akademického senátu fakulty. 
 

5)    Zprávy vedení fakulty 

 

Děkan fakulty prof. MUDr. V Komárek, CSc., informoval o zasedání krizového štábu, 

které proběhlo 1. 11. za účasti senátorů, a které řešilo epidemiologická opatření nové vlny 

onemocnění COVID-19. Ze zasedání vyplývá, že zatím trvají dosavadní vládní i univerzitní 

nařízení, ale čeká nás brzké zpřísnění vzhledem k eskalaci epidemie. Předem bude proto 

vhodné připravit se na možnost opětovné distanční, či hybridní výuky. Zatím je snaha udržet 

výuku prezenční při dodržování platných hygienických pravidel. Přítomný zástupce FNM 

náměstek MUDr. M. Holcát, MBA přislíbil informovat o nejnovějších pokynech ředitelství 

zahrnující i pravidla praktické výuky, jakmile sami budou znát nové instrukce vlády. 

K vytvoření aktuálních pravidel budou důležité informace o proočkovanosti mediků, tzn., čím 

bude vyšší, tím lze očekávat i mírnější restrikce výuky. Otázkou je také nadcházející Vánoční 

koncert fakult a konání dalších akcí. 

Dalším jednáním bylo 2. 11. zasedání kolegia děkana, které přineslo zveřejnění výsledků 

studentské ankety a prodloužení 500 licencí programu Osmosis na nadcházející rok.  

5. 11. proběhlo setkání děkana fakulty s ředitelem FN Motol, během kterého se probírala 

možnost přístupu studentů vyšších ročníků do dokumentace nemocničních databází. Tato 

problematika je dlouhodobá a složitá vzhledem ke komplexním pravidlům GDPR, IT 

bezpečnosti a citlivým informacím pacientům. Řešení je ve fázi příslibu a návrhu např. 

miniúvazků studentům u nemocnice a jednání budou ještě pokračovat. Palčivým problémem, 

který byl také projednáván, je zahlcení nemocniční jídelny v čase oběda. V ní poslední dobou 

kolidují studenti s personálem a tvoří se neúnosné fronty. Prozatím to vypadá, že žádná 

drastická opatření studenty nečekají ale na senátu zaznělo doporučení studentům nechodit do 

jídelny v nárazových davech, ani při jídle dlouho „nehodovat a neklábosit“. Proto nyní platí 

levnější obědy pro studenty až od 13:00 hod.  

 

 

 

 



  

8. 11. bylo rozšířené kolegium rektora seznámeno s novým kampusem UK a nově zvolenou 

rektorkou UK, kterou se stala prof. MUDr. M. Králíčková, Ph.D.  

Závěrečnými zprávami děkana fakulty byla zmínka o prezentaci dat o image UK a informace 

o fondu podpory běloruských studentů.  

  

 

 
 

 6)  Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia pro rok 2022 

 

Děkan fakulty prof. MUDr. Vladimír Komárek, CSc., informoval o návrhu podmínek           

přijímacího řízení do doktorského studia pro rok 2022 
 

Předseda AS MUDr. M. Trojánek, Ph.D. navrhl hlasovat o návrhu podmínek přijímacího 

řízení do doktorského studia pro rok 2022 

 

Hlasování o návrhu podmínek přijímacího řízení do doktorského studia pro rok 2022: 

 

pro: 22, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia pro rok 2022 

(pro: 22, proti: 0, zdržel se: 0) 

 

 

 

 

7)    Projednání možnosti zřízení věcného břemena pro UK v areálu na Plzeňské  

 

Děkan fakulty prof. MUDr. Vladimír Komárek, CSc. informoval: 
2. LF UK byla prostřednictvím vedoucí Oddělení strategických investičních projektů RUK, 

požádána o projednání možnosti zřízení věcného břemena pro UK v areálu na Plzeňské. 

Konkrétně se jedná o pokládku silnoproudého kabelu nutného pro napájení elektřinou 

budoucí budovy archivu UK. RUK žádá, aby 2. LF UK vzala tuto potřebu na vědomí. 

Technické parametry provedení byly konzultovány s Oddělením investiční výstavby 2. LF 

UK. 

 

Akademický senát 2. LF UK žádost projednal a zároveň bere na vědomí zřízení 

věcného břemena pro UK v areálu na Plzeňské. 

 

 

 

 

   8)   Zprávy z komisí 

 

  Pedagogická komise (prof. MUDr. D.. Kachlík, Ph.D.): 
Pedagogická komise řešila podněty senátora T. Jelínka. Představily návrhy zlepšení stavu 

předmětu K10, kde chybí lepší systém párování lékařů a oborů a tak na řadu mediků zbude 

obor, který je příliš nezajímá, dále připomínky stran volitelných předmětů (řada z nich bude 

ale evaluována až za rok, kdy se zaběhnou), logbooku, který se bude upravovat, ale zároveň 

musí vyhovovat pravidlům akreditace a informovali o změnách sylabů. Za člena 

Pedagogické komise AS 2. LF UK také byla tichým souhlasem všech přítomných senátorů 

schválena PhDr. Š. Tomová, MPH, Ph.D et Ph.D. 



 

Legislativní komise (prof. MUDr. J. Zuna, Ph.D.): 

Legislativní komise AS podala krátkou zprávu o schválení navrhované změny Jednacího 

řádu AS 2 LF UK (o hybridním hlasování) Legislativní komisí AS UK. 

   

Sociální komise (M. Bartoníčková): 

Sociální komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 

Ekonomická komise (doc. MUDr. O. Hrušák, Ph.D.): 

Ekonomická komise AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

 

Komise pro komunikaci (MUDr. M. Kynčl, Ph.D.):  
Komise pro komunikaci AS se od posledního zasedání senátu nesešla.  

Komunikační komise prezentovala pozvánku na další díl „Kávy o čtvrté“ dne 15. 11., nyní 

s prof. Havlasem a tématem „zlomeniny“. MUDr. M. Trojánek, Ph.D. apeloval na kontrolu 

prezentace fakulty na webových stránkách nakarlovku.cz. 

 

 

9)    Zprávy ze senátu UK 

 

    

Hlavní zprávou bylo zvolení první ženské rektorky UK, prof. MUDr. M. Králíčkové, Ph.D., 

které bylo jednohlasné, a tlumočil nám jej prof. MUDr. D. Kachlík, Ph.D.  

 

 

 

 

10)    Různé 

 

Náměstek FN Motol MUDr. M. Holcát, MBA v rámci diskuze uvedl, že vláda nejspíš 

zavede testování neočkovaných zaměstnanců, což by se mohlo dotknout i studentů, jelikož 

spíš mají blíž k zaměstnancům a nepředstavují pouhé návštěvníky nemocnice.  

Poté následovala prezentace kandidátů na děkana fakulty (prof. M. Babjuk a prof. J. Lebl), 

kterou navštívila řada členů akademické obce, byla streamovaná i virtuálně je přístupná na 

stránkách fakulty.  

 


